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Generalforsamling:  
29. aug. 2020 kl. 16. ved ”Jettes Strudsefarm”, Tambjergvej 12, 
6950 Ringkøbing. 

 

Dagsorden: Referat:  
Til stede:  14 stk 

Referent: Lis Ejersbo Strebel 
Tove bød velkommen til den 33. generalforsamling. 

1. Valg af dirigent Mogens Nielsen blev valgt. 
Han konstaterede, at generalforsamlingen var 
lovlig indkaldt. 

2. Formandens beretning om 
foreningens virke i det forløbne 
år. 
 
 
.  
 

Vejene:  
Entreprenør Frik har vedligeholdt vejene, og har 2 
gange været igennem for at jævne hullerne ud. Han 
forsøger at få lavet hældning på vejen fra midten 
og ud, så vandet kan løbe fra. Hvis der er lidt 
skrænt på vejkanterne, skal man forsøge at få 
gravet kanten væk, så vandet kan løbe fra.  
 
Stierne: 
Vedrørende sti langs Houvig Klitvej:  
Der er afsat midler til etablering af sti fra 
Sidselbjerg til Vedersø. Kommunen har sammen 
med Vedersø folkene lavet aftale med grundejerne 
langs vejen om etablering af stien på den 
oprindelige vej.  
Et par grundejere ønsker ikke at afgive den 
oprindelige vej, hvorfor stien på disse strækninger 
endnu ikke er fastlagt.   
 
I Dagbladets referat af Kommunens budgetforlig 
for 2021, kan vi konstatere, at der ikke er afsat 
midler til asfaltering af vores sti langs vejen. Vi 
har henvendt os, for at få Kommunen til at slå 
kanterne, når de er i gang med at slå lang Houvig 
Klitvej.  
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Vores egne småstier fungerer. 
 
Bunker:  
Vi har et godt samarbejde med Museet, med et 
årligt møde. Vi løber også ind i, at der er flere om 
buddet med rundvisning af bunkers, Det arbejder 
vi med. 
Der er kommet skilte op ved den offentlige 
parkeringsplads, hvordan man skal opføre sig 
angående færdsel i klitterne. 
 
Kystsikring: 
I en mail fra en grundejer på Krogen giver 
vedkommende udtryk for forundring over, at 
grundejerforeningens bestyrelse ikke er bedre til 
at påvirke Kommune og Kystdirektoratet til at 
sørge for bedre kystbeskyttelse af vores 
strækning,- også med henblik på fremtidssikring. 
Vedkommende refererer til en udtalelse 
strandfogeden er kommet med i TV Midt, om 
områdets tilstand efter stormen, hvilket bekymrer 
vedkommende.  
Ligeledes ønsker vedkommende bedre information, 
herunder svar på en henvendelse vedr en tvist om 
ulovlig byggeri i forhold til kystfredningslinjen 
Bestyrelsen orienterede om besvarelsen tilsendt 
vedkommende på mail.    
 
Bestyrelsen finder i øvrigt at den sandfodring og 
klitvedligeholdelse, der sker i vores område, er 
betydelig bedre end andre steder langs 
Vestkysten, hvilket vi kan takke vores mangeårige 
Klitfoged for.  
 
Lalandia 
Over vinteren har der været afholdt 2 
borgermøder vedr Søndervig og Lalandia projektet. 
Der har været deltagelse ved disse møder fra 
Bestyrelsen. Efterfølgende har vi skriftlig gjort 
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indsigelser. Specielt over inddragelse af Houvig 
Klitvej som bynær vej, 
Ligeledes om manglende fokus på den tilgang, der 
naturligt vil komme i vores område. Herunder 
manglende parkeringsmuligheder, cykelsti og sti til 
havet.  
 
Paragraf 3 sager:  
Naturfredningsforeningen har klaget til kommunen 
over bebyggelse på sårbare områder, i alt 710 huse 
er berørt. Dette vedrører også flere bebyggelser i 
vores Grundejerforening. De berørte grundejere 
har fået besked om klagen, og holdes underrettet 
af Kommunen, som har tilbagevist klagen, med 
henvisning til en speciel dispensation, som i sin tid 
er givet af den daværende Miljøministeren (Svend 
Auken). Klagen er af Naturfredningsforeningen 
anket videre til Miljøstyrelsen, hvor den stadig er 
under behandling.  
 
Skraldespande:  
Kommunens nye plan for affaldssortering med nye 
skraldespande bliver implementeret i efteråret. Vi 
ved ikke præcist, hvornår vi får vores nye 
kontainere. Men kommunen informerer.  
Kommunen ændrer ikke i tømningsfrekvensen, 
selvom der fra enkelte har været indsigelser i en 
høringsrunde til grundejerforeningerne.  
Skift af kontainer er uden udgift for grundejerne 
 
Beretningen blev godkendt. 

3. Forslag fra medlemmer Ingen 
4. Fremlæggelse af foreningens 
regnskab til godkendelse 

Rigmor delte regnskabet ud. 
Kontingentet bliver betalt, når I betaler jeres 
ejendomsskat. 

5. Fastsættelse af kontingent 
for det kommende regnskabsår. 

Uændret 400 kr. 

6. Valg af 5 
bestyrelsesmedlemmer.  

Alle blev genvalgt  
Tove Ledgaard, formand 
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Rigmor Kristensen, kasserer 
Lis Ejersbo Strebel, sekretær  
Bodil Meldgaard, hjemmesiden og mailadr. 
Lene Blixenkrone-Møller, publikationer m.m. 

7. Valg af revisor Mogens Nielsen blev genvalgt. 
8. Eventuel Der blev uddelt en skrivelse fra Krogen 33. 

Skrivelsen blev behandlet på generalforsamlingen. 
 
Esebjergej 59: Er udlejningsfirmaerne klar over  
at de skal informere lejerne om ”Gode råd og 
oplysning til ejere og lejere af sommerhuse”? 
Lene: Vi går til udlejningsfirmaerne igen. 
Bestyrelsen: Vi har flere af ”Gode råd--- og 
landkort for vores område, hvis man mangler, kan 
man henvende sig. 
 
Krogen 11 – De private guidede ture til bunkerne 
skal begrænses. Museets ture må være nok. 
Rigmor – Tove og jeg er af kommunen indkaldt til 
møde vedr færden i og omkring Bunkerne. Bl.a 
hvem og hvor mange der kan arrangere ture. 
Ligeledes om der kan tages betaling for 
fremvisning af bunkerne.   
 
Leif, Klitfoged: Jeg synes I 5 piger har klaret det 
godt.  
Vi har været rundt og lagt kvas på de steder der 
er slidt. Det er nedenfor fredningslinjen.  
 
De fremmødte havde en god snak om vores 
Grundejerforenings vilkår fremadrettet. Der sker 
rigtig meget i Søndervig, som får en afsmittende 
virkning på vores område. Bestyrelsen fik gode råd 
og hint til at påvirke den kommunale udvikling for 
vores område.  
 
Hvordan får vi indflydelse på Søndervig.  
Rigmor: Penge fra Realdania har givet midler til 
byudvikling af byområdet. Men vi har i mail til 
kommunen tilkendegivet, at vi gerne vil være med i 
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kommende udviklingsmidler.   
 

  
 


